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EDITORIAL

Vážení čtenáři,
máte pocit, že houstne atmosféra?

Mně se zdá, že agresivita cikánů a ne- 
přizpůsobivých narůstá, stejně jako 
strach bílých z možných útoků na ně. 
Nesním a nemám v sobě pár piv. 
Jsem střízlivý.
Ke chmurným předpovědím mě při
nutila kolegyně novinářka pracující 
v redakci celostátních novin. Zavo
lala mi, protože se v Praze od ně
koho dozvěděla „drb“, že u nás na 
českém severozápadě „houstne at
mosféra“. Protože chodím ulicemi 
města a mám možnost pozorovat 
chování lidí, rozhovořil jsem o vlast
ních zkušenostech. A musím říci, že 
na tom atmosférickém „houstnutí“ 
opravdu něco bude.
Když nyní fotím ve Stovkách, křičí 
na mě, abych toho nechal, jinak že 
mi hned rozbijí hubu, nebo si na mě 
někde počkají a zmlátí mě, rozdrtí mi 
hlavu kameny, nebo že mi uříznou 
„ptáka“, abych se nemohl rozmnožo
vat, v jemnější formě se dozvídám, 
že jsem debil, kterému foťák do ruky 
vůbec nepatří. V Janově i ve Stov
kách mi slušní bydlící lidé vyprávěli 
třeba o tom, že cikáni křičí na bílé, že 
oni (cikáni) jsou tady doma a že se 
my (gádžové) už brzo budeme pako
vat (stěhovat). Ostatně podobná slo
va zazněla také v diskusi občanů na 
zasedání mosteckého zastupitelstva 
jako informace o tom, co se vůbec 
kolem nás děje.
Když procházím Mostem, v někte
rých částech se mi zdá, že jsem 
v asijském městě. Všude „opálení“ 
spoluobčané. Na sídlišti Liščí Vrch 
se situace rychle zhoršuje a zdá se, 
že brzo dosáhne úrovně situace ve 
Stovkách, lidově zvaných Chánov 2. 
Neveselo je také přímo v centru 
města -  naproti magistrátu, v uli
ci M. G. Dobnera (lidově Chánov 3) 
a u Rozkvětu, kde ulice Ve Dvoře 
a U Věžových domů si vysloužily li
dové označení Bronx a Chánov 4. 
Zdá se vám rychlost těchto změn 
„normální“?
Před několika lety tehdejší náměst
kyně primátora Hana Jeníčková uza
vřela celostátně významné jednání 
u kulatého stolu důrazným upozor
něním, že pokud se tyto problémy 
nebudou řešit okamžitě, pak o Mos
tě přestaneme mluvit jako o městě 
s jednou sociálně vyloučenou lokali
tou a dvěma deprivovanými zónami, 
protože už nebudou existovat. Most 
se totiž stane jednou velkou sociálně 
vyloučenou lokalitou. Tehdy mě po
řádně zamrazilo v zádech. Nyní se 
mi to mrazení vrátilo.
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